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Utses att justera Gunilla Grudevall-Steen 
Helena Westerling 

 

Justeringsdatum 23 maj 2016, §§ 131-132 Paragrafer §§ 124-161 
 30 maj 2016, §§ 124-130, 133-161  
Underskrifter Sekreterare  

  Liselotte Lexén 

 Ordförande  

  Lars Stenholm 

 Justerande  

  Gunilla Grudevall-Steen 

  Helena Westerling 

 
BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag, §§ 131-132 
 
Sammanträdesdatum 23 maj 2016 
Anslaget sätts upp 24 maj 2016 
Tid för laglighetsprövning 24 maj 2016 – 14 juni 2016 
Anslaget tas ned 15 juni 2016 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Liselotte Lexén 

Utdragsbestyrkande 
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BEVIS OM ANSLAGSDAG 
Kommunfullmäktiges protokoll är justerat, §§ 124-130, 133-161 
Justeringen har tillkännagivits genom anslag 
 
Sammanträdesdatum 23 maj 2016 
Anslaget sätts upp 31 maj 2016 
Tid för laglighetsprövning 31 maj 2016 – 21 juni 2016 
Anslaget tas ned 22 juni 2016 
Förvaringsplats för protokollet Nacka stadshus 
 
Underskrift  ...........................................................................  
 Liselotte Lexén 

Utdragsbestyrkande 
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Teckenförklaring 
X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 
- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 
T Markerar ersättare som tjänstgjort 
N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 
Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen 
antecknas under vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort 
det under hela sammanträdet. 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  
Moderata samlingspartiet (M) 

Mats Gerdau X  Christer Lydig T  

Cathrin Bergenstråhle X  Anna Kjellin Flory -  

Tobias Nässén X  Eivor Örenmark -  

Eva Öhbom Ekdahl -  Bo Bergkvist -  

Filip Wiljander X  Petter Larsson T  

Ylva Sandström X  Lennart Bergh T  

Peter Zethraeus X  Oliver Rykatkin T  

Helene Skantze X  Lena Edström Sandin -  

Lars Stenholm X  Eric Lindahl T  

Eva Närvä Eickenrodt X  Anders Markow T From § 128 

Sofia Fölster X From § 128  Christina Rinman T  

Susanne Markow -  Christof Borgström T  

Henrik Barck -     

Johan Hiller X From § 129     

Vilma Mori Aguilar X     

Pernilla Hsu X     

Richard Wendt X From § 129     

Magnus Wakander -     

Lotta Riedel X     

Magnus Sjöqvist X § 128 kl 18.45    

Sebastian Ridderskans -     

Dominique Faymonville X     

Anders Bruhn -     

Annika Jung X     

Liberalerna (L)      

Gunilla Grudevall-Steen X  Anna-Karin Boréus T From § 128 

Monica Brohede Tellström X  Kurt Björkholm -  

Stefan Saläng X  Gertrud Lindgren T From § 128 
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Louise Granath X From § 129     

Mats Granath -     

Centerpartiet (C)x 

Christine Lorne X Håkan Ekengren T  

Mia Wallgren - Ingmar Sahlgren N From § 129 

Hans Peters X     

Kristdemokraterna (KD) 

Jan-Eric Jansson  X Anders Tiger N  

Lydia Liu X Karolina Johansson N  

Socialdemokraterna (S) 

Khashayar Farmanbar X Majvie Swärd T  

Anita Johansson X  Erik Svanfeldt T  

Espen Bjordal X  Ella Tegsten T  

Helena Westerling X  Tom Johnsson -  

Mattias Qvarsell X  Pia Ellström -  

Martin Hellströmer X  Carl-Magnus 
Grenninger 

-  

Kaj Nyman  -     

Gunnel Nyman Gräff X     

Kürsad Orhan X Fr o m § 144     

Maria Raner X     

Andreas Falk -     

Miljöpartiet de gröna (MP)  

Åsa Marnell X Tom § 145  Ninni Lindberg T  

Sidney Holm X  Per Chrisander -  

Louise Ollivier X  Desha Svenneborg T  

Magnus Söderström -  Mathias Zachariassen N  

Lisskulla Zayane X     

Roger Bydler X     

Pascal Fall X     

Nackalistan (NL)x 
Christina Ståldal X  Shahin Malak T  

Bosse Ståldal X  Staffan Waerndt -  

Efson Goutom X     

Mikael Carlsson X From § 129     

Vänsterpartiet (V)x 
Camilla Carlberg X  Lars Örback T  
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Rolf Wasteson X  Barbro Sörman -  
Birgit Hansson -     
Sverigedemokraterna (SD)      

Eric Myrin X  Åsa Nyberg N Tom § 143 

David Bergquist X  Esa Örmä N Tom § 143 
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§ 124 

Protokolljusterare 

Beslut 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Gunilla Grudevall-Steen och Helena Westerling att jämte 
ordföranden justera protokollet §§ 131-132 den 23 maj 2016.  
 
Kommunfullmäktige uppdrar åt Gunilla Grudevall-Steen och Helena Westerling att jämte 
ordföranden justera protokollet §§ 124-130, 133-161. Justeringen äger rum den 30 maj 2016 
klockan 16.00 i Nacka stadshus, entréhuset plan 2. 
 
- - - - - 
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§ 125 Dnr KFKS 2014/824-113 

Begäran om entledigande från uppdrag om ersättare (S) 
i Nacka kommunfullmäktige från Tom Johnsson 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Tom Johnssons begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
- - - - - 
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§ 126 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(M) i Nacka kommunfullmäktige från Lennart Bergh 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Lennart Berghs begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
- - - - - 
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§ 127 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot (C) 
i Nacka kommunfullmäktige från Mia Wallgren 

Beslut 
Kommunfullmäktige beviljar Mia Wallgrens begäran om entledigande och överlämnar 
ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 
 
- - - - - 
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§ 128 Dnr KFKS 2016/453 

Enkel fråga om simhallar 
Enkel fråga den 23 maj 2016 av Martin Hellströmer (S) till kommunstyrelsens ordförande 
 

Beslut 
Den enkla frågan anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Enkel fråga 
 
- - - - - 
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§ 129 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot 
(MP) i valnämnden av Hjördis Herlitz samt val av ny 
ledamot för tiden intill utgången av 2018 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Pernilla Fexdal, Vintervägen 1A, 132 41 NACKA. 
 
- - - - - 
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§ 130 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare 
(MP) i valnämnden av Magnus Nordström samt val av ny 
ersättare för tiden intill utgången av 2018 

Beslut 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Val av ny ersättare bordläggs. 
 
 
- - - - - 
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§ 131 Dnr KFKS 2014/825-113 

Begäran om entledigande från uppdrag som ledamot (L) 
för VA- och avfallsbolag av Gunilla Grudevall-Steen samt 
val av ny ledamot för tiden från bolagsstämman 2016 
t.o.m. ordinarie bolagsstämma 2017 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Begäran om entledigande beviljas. 
 
Som ny ledamot väljs Tony Svedenfjord, Mjölnarvägen 16, 131 31 NACKA. 
 
Kommunfullmäktige beslutar om omedelbar justering. 

Notering 
Besluten i ärendet var eniga. 
 
 
- - - - - 
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§ 132 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ersättare (L) för VA- och avfallsbolag för tiden 
från bolagsstämman 2016 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2017 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Som ersättare väljs Helena Håkansson, Solstigen 29, 131 46 NACKA. 
 
Kommunfullmäktige beslutar om omedelbar justering. 
 

Notering 
Besluten i ärendet var eniga. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 14 april 2016 § 101 
Val av ersättare bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 133 Dnr KFKS 2014/825-113 

Val av ersättare (MP) för VA- och avfallsbolag för tiden 
från bolagsstämman 2016 t.o.m. ordinarie 
bolagsstämma 2017 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 
 
Val av ny ersättare bordläggs. 

Notering 
Besluten i ärendet var eniga. 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 14 april 2016 § 101 
Val av ersättare bordlades. 
 
- - - - - 
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§ 134 Dnr KFKS 2016/37-284 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten Eknäs 
1:268 i Boo, LSS-boende 

Beslut 
Kommunfullmäktige fastställer den årliga tomträttsavgälden för fastigheten Eknäs 1:268 till 
50 000 kr per år att gälla fr.o.m. den 1 juli 2017 och under kommande 10-årsperiod. 
 

Ärende 
Fastigheten Eknäs 1:268, Skymningsvägen 6 i Boo, är upplåten med tomträtt för ändamålet 
bostäder, LSS-boende, sedan 2007. Omregleringstidpunkten är 1 juli 2017. Nuvarande 
avgäld är 50 000 kr/år och ny avgäld blir densamma.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 9 maj 2016 § 143 
Enheten för fastighetsutvecklings tjänsteskrivelse den 4 mars 2016 
Karta 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 maj 2016 § 143 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fastställa den årliga tomträttsavgälden 
för fastigheten Eknäs 1:268 till 50 000 kr per år att gälla fr.o.m. den 1 juli 2017 och under 
kommande 10-årsperiod. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 
- - - - - 
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§ 135 Dnr KFKS 2016/211 

Omreglering av tomträttsavgäld för fastigheten 
Orminge 1:57 - flerbostadshus i Orminge centrum 

Beslut 
1. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Orminge 1:57 till 

1 949 220 kr/år att gälla från och med den 1 juni 2017 under förutsättning att 
upplåtelseform är bostadsrätt. 

2. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Orminge 1:57 till  
974 610 kr/år att gälla från och med 1 juni 2017 under förutsättning att 
upplåtelseform är hyresrätt. 
 
Kommunfullmäktige noterar att Anita Johansson ej deltar i behandlingen av 
ärendet. 

Ärende 
Fastigheten Orminge 1:57, Kommunalvägen 2-6 A-E i Orminge centrum är upplåten med 
tomträtt för bostadsändamål sedan juni 2007. Omregleringstidpunkten är 1 juni 2017. 
Tomträttsavgälden för fastigheten Orminge 1:57 höjs från 693 000 kr/år till 974 610 kr/år. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 9 maj 2016 § 144 
Enhetens för fastighetsutvecklings tjänsteskrivelse den 21 mars 2016 
Bilaga 1 Kartskiss 
Bilaga 2 Värdebedömning 
Bilaga 3 Tomträttsavtal 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 maj 2016 § 144 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige fattar följande beslut:  

1. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Orminge 1:57 till 
1 949 220 kr/år att gälla från och med den 1 juni 2017 under förutsättning att 
upplåtelseform är bostadsrätt. 

2. Kommunfullmäktige fastställer tomträttsavgälden för fastigheten Orminge 1:57 till  
974 610 kr/år att gälla från och med 1 juni 2017 under förutsättning att 
upplåtelseform är hyresrätt. 

Yrkanden 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Beslutsgång 
Kommunstyrelsen beslutade i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Majvie Swärd (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Pga ärendets art så måste ett beslut tas idag. Vi anser dock att ärendet har skötts på ett 
mindre bra sätt. Tjänsteskrivelsen upprättades 21 mars, men kommunen väntade till 9 maj 
att ta kontakt, då man via mail ville boka tid för signering av ny överenskommelse 
angående höjd tomträttsavgäld. Detta var alltså samma dag som ärendet behandlades i 
kommunstyrelsen. Föreningen meddelade att man inte godkände höjningen och ville ha en 
förhandling om detta, likaså att diskutera ett eventuellt köp av tomträtten. Föreningen 
påminde om sitt önskemål 16 maj, men först idag, 23 maj, tog kommunen kontakt, och då 
via telefon. Att vänta från 9 maj till 23 maj att ta kontakt är inte acceptabelt, oavsett om det 
är en förening eller en enskild person.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Detta ärende har synbart inget att invända från Nackalistan om det inte var för den alltför 
ofta återkommande anmärkningen om att kravet på svar och återkoppling enligt 
offentlighetsprincipen så ofta inte följs av delar av verksamheten i Nacka kommun. 
Nackalistan har upprepade gånger påpekat att svensk lag gäller även i Nacka i detta 
avseende och att vi är bekymrade över den nonchalans som kravet på att återkoppla och 
svara medborgarna alltför ofta inte följs. Det är tydligt att den utbildning, som enligt 
information från högsta tjänstemannen i Nacka, som tjänstemännen får inte är tillräcklig. 
Nackalistan är kritiska till att efterföljandet av detta inte tas på tillräckligt stort allvar och vill 
se en tydlig förbättring. Den förening som Socialdemokraterna berättade om, som tog 
kontakt med frågor i ärendet fick inget svar, oavsett från det datum när omregleringen ska 
gälla. Lagen om svar gäller ändå och gör ingen skillnad på ärende.” 
 
- - - - - 
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§ 136 Dnr KFKS 2016/216 

Försäljning av fastigheten Älta 10:61 inom detaljplan för 
Ältadalens industriområde, Dpl 480 

Beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå föreslaget köpekontrakt, som innebär 
att fastigheten Älta 10:61 försäljs till Hammersta Fastigheter AB, orgnr: 556493-7737, för 
en köpeskilling om 11 200 000 kr. 
 

Ärende 
Fastigheten Älta 10:61 är belägen i Ältadalens industriområde, inom dpl 480. Fastigheten 
säljs till Hammersta Fastigheter AB och köpeskillingen uppgår till 11 200 000 kr. 
Tillträdesdatum är satt till den 1 juni 2016. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 9 maj 2016 § 145 
Enhetens för fastighetsutvecklings tjänsteskrivelse den 22 mars 2016 
Bilaga 1 Köpekontrakt 
Bilaga 2 Detaljplan 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 maj 2016 § 145 
Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige beslutar att kommunen ska ingå 
föreslaget köpekontrakt, som innebär att fastigheten Älta 10:61 försäljs till Hammersta 
Fastigheter AB, orgnr: 556493-7737, för en köpeskilling om 11 200 000 kr. 
 

Yrkanden 
Rolf Wasteson (V) yrkade, med instämmande av Majvie Swärd (S) och David Bergquist 
(SD) att ärendet skulle avslås och att fastigheten upplåts med tomträtt. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Monica Brohede Tellström (L), Bosse 
Ståldal (NL) och Sidney Holm (MP), bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande mot Rolf Wasteson yrkande 
och fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid 
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voteringen avgavs 45 röster för Mats Gerdaus yrkande och 16 röster för Rolf Wastesons 
yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Mats Gerdaus yrkande.  
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 1 
 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp mot beslutet och ingav 
följande. 
 
”Vänsterpartiet är emot att kommunen säljer mark i verksamhetsområden, vi vill istället att 
den ska upplåtas med tomträtt. Ur ekonomiskt perspektiv är det knappast fördelaktigt för 
kommunen på lång sikt att sälja marken. Men den främsta orsaken till att vi säger nej är att 
genom att sälja marken tappar kommunen rådighet över den. I en avlägsen framtid kan 
förhållanden och behov av mark se mycket annorlunda ut än idag. Säljer kommunen 
marken så saknar man varje möjlighet till att kunna använda marken till andra ändamål. 
Vad hade hänt om kommunen sålt Bergs oljehamn när hamnen etablerades? Då skulle vi 
idag helt sakna möjligheten till att där kunna bygga ett stort och bra bostadsområde.” 
 
Majvie Swärd reserverade sig för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp mot beslutet och 
ingav följande. 
 
”Socialdemokraterna reserverar sig mot beslutet att sälja fastigheten då vi anser att marken 
borde vara kvar i kommunens ägo.” 
 
- - - - - 
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§ 137 Dnr KFKS 2014/410-315 

Komplettering av parkeringsregler och -avgifter vid 
Nacka stadshus 
Fastigheten Sicklaön 134:1 

Beslut 
Kommunfullmäktige fattar följande beslut. 

 
1) Parkeringsavgifter på parkeringsytor vid Nacka stadshus, inom en del av 

fastigheten Sicklaön 134:1, för förtroendevalda och anställda, uppgår till 
följande nivåer 
a) 500 kronor för 30-dagarsparkering   
b) 35 kronor för dagsparkering  
c) 10 kronor per timme för parkering som överstiger två timmar 

 
2) Parkeringsavgifter på parkeringsytor vid Nacka stadshus, inom en del av 

fastigheten Sicklaön 134:1, för besökare, uppgår till följande nivåer  

a) 10 kronor per timme för parkering som överstiger två timmar  

b) 50 kronor för dagsparkering    
       
      3) Avgiftsuttaget sker på vardagar mellan klockan 08-17, ej vardag före söndag och  
          helgdag. 
 
      4) Beslutet träder i kraft den 1 juli 2016. 
 

Ärende 
Kommunfullmäktige beslutade den 22 september 2014, § 159, att införa avgifter för 
parkering av fordon vid Nacka stadshus för förtroendevalda, anställda och besökare. Det 
finns ett behov av timparkering även för förtroendevalda och anställda. Därför beslutar 
kommunfullmäktige om en kompletterande avgift på 10 kr per timme för parkering som 
överstiger två timmar för förtroendevalda och anställda vid Nacka stadshus.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 9 maj 2016 § 145 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 22 mars 2016 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 maj 2016 § 145 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  

1) Parkeringsavgifter på parkeringsytor vid Nacka stadshus, inom en del av 
fastigheten Sicklaön 134:1, för förtroendevalda och anställda, uppgår till 
följande nivåer 
a) 500 kronor för 30-dagarsparkering   
b) 35 kronor för dagsparkering  
c) 10 kronor per timme för parkering som överstiger två timmar 

2) Parkeringsavgifter på parkeringsytor vid Nacka stadshus, inom en del av 
fastigheten Sicklaön 134:1, för besökare, uppgår till följande nivåer  

a) 10 kronor per timme för parkering som överstiger två timmar  

b) 50 kronor för dagsparkering    
3) Avgiftsuttaget sker på vardagar mellan klockan 08-17, ej vardag före söndag 
och helgdag. 

      4) Beslutet träder i kraft den 1 juli 2016. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 
 

Protokollsanteckningar 
Louise Ollivier (MP) lät anteckna följande. 
 
”Nacka Forums parkeringsgarage med sina 1900 parkeringsplatser står till stor del oanvänt 
på vardagar. Samtidigt finns det stora plana parkeringsytor vid stadshuset för kommunens 
anställda som bara används på just vardagar. Miljöpartiet föreslog i ett politikerinitiativ 
2015-09-28 att kommunen hyr in sig i Nacka Forums parkeringsgarage på vardagar och 
istället på parkeringsytorna närmast 2:ans fritidsgård och ”Nya gatan” upplåter plats till 
annan, eller själv bygger tillfälliga bostäder för att möta behovet av att snabbt få fram 
bostäder.” 
 
- - - - - 
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§ 138 Dnr KFKS 2016/303 

Översyn av kommunfullmäktiges arbetsformer -
ändringar i kommunfullmäktiges arbetsordning 

Beslut 
A. 
Kommunfullmäktige beslutar om följande ändringar och tillägg i kommunfullmäktiges 
arbetsordning.  
 

1. § 10 (första meningen) ändras till Sammanträde ska normalt sluta senast klockan 22.00. 
 

2. § 24 (andra och tredje meningen) ändras till Som rekommendation gäller att den som gör 
sitt partis första inlägg i ärendet har fyra minuter till sitt förfogande för första inlägget, två minuter 
för andra inlägget samt en minut för tredje inlägget.  
 

3. En punkt med följande lydelse läggs till i arbetsordningen. Medborgarförslag som 
inlämnats till styrelser och nämnder sammanställs och anmäls till kommunfullmäktige minst en 
gång per år. 

 
4. § 23 andra stycket stryks. 

  
5. § 26 första stycket ska lyda Ledamot som avser att avstå från att delta i ett beslut ska 

anmäla detta genom att använda därför avsett alternativ i voteringssystemet.  
 

6. § 36 sista meningen i första stycket ändras till; Motiveringen ska lämnas till sekreteraren 
senast 12:00 arbetsdagen innan den dag som har fastställs för justering av protokollet. Sista 
meningen i andra stycket ändras; En skriftlig protokollsanteckning lämnas till sekreteraren 
senast 12:00 arbetsdagen innan den dag som har fastställs för justering av protokollet.” 
 

7. Formuleringarna i arbetsordningen görs könsneutrala. ”Han/hon” ersätts med 
”hen”. 
 

B. 
Kommunfullmäktige noterar i övrigt följande. 

1. Kulturnämnden arbetar med ett förslag om konstnärlig utsmyckning i Nackasalen. 
Det ingår i kommunstyrelsens ansvar att fatta beslut om den slutliga utformningen 
av denna. 

2. När den pågående upphandlingen av nytt system för filmning i Nackasalen är 
genomförd får frågan om att direktsända sammanträdena, behandlas som särskilt 
ärende. 
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Ärende 
Kommunfullmäktiges vice ordförande har på uppdrag av gruppledarna lämnat ett förslag 
till en översyn av kommunfullmäktiges arbetsordning i en slutrapport. Syftet med 
översynen har varit att vitalisera och öka allmänhetens intresse för kommunfullmäktige. 
Förslagen har genom gruppledarna varit remitterade till partigrupperna i 
kommunfullmäktige. 
 
Utifrån en sammanvägning av förslagen i slutrapporten justeras sammanträdestiden för 
kommunfullmäktige samt att den rekommenderade talartiden vid inlägg minskas något. 
 
Tid för inlämning av skriftliga reservationer samt protokollsanteckningar blir senast 12:00 
arbetsdagen innan den dag som har fastställs för justering av protokollet. Formuleringarna i 
arbetsordningen görs könsneutrala på så sätt att ”han/hon” ersätts med ”hen”. Övriga 
förslag som framgår av slutrapporten bedöms inte generera några ändringar i 
kommunfullmäktiges arbetsordning.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 9 maj 2016 § 147 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 15 april 2016 
Översyn av kommunfullmäktiges arbetsformer - slutrapport till gruppledarmötet 22 
februari 2016 
Kommunfullmäktiges arbetsordning 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 maj 2016 § 147 
A. 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta om följande ändringar och tillägg i 
kommunfullmäktiges arbetsordning.  

1. § 10 (första meningen) ändras till Sammanträde ska normalt sluta senast klockan 22.00. 
2. § 24 (andra och tredje meningen) ändras till Som rekommendation gäller att den som gör 

sitt partis första inlägg i ärendet har fyra minuter till sitt förfogande för första inlägget, två minuter 
för andra inlägget samt en minut för tredje inlägget. Nästa talare från samma parti 
rekommenderas tre minuter för sitt första och andra inlägg följt av en minut för tredje inlägget. 

3. En punkt med följande lydelse läggs till i arbetsordningen. Medborgarförslag som 
inlämnats till styrelser och nämnder sammanställs och anmäls till kommunfullmäktige minst en 
gång per år. 

B. 
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Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige i övrigt noterar följande. 
1. Kulturnämnden arbetar med ett förslag om konstnärlig utsmyckning i Nackasalen. 

Det ingår i kommunstyrelsens ansvar att fatta beslut om den slutliga utformningen 
av denna. 

2. När den pågående upphandlingen av nytt system för filmning i Nackasalen är 
genomförd får frågan om att direktsända sammanträdena, behandlas som särskilt 
ärende. 

 

Yrkanden 
Mattias Qvarsell (S) yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson (V), Mikael Carlsson 
(NL), Louise Ollivier (MP), bifall till kommunstyrelsens förslag, dock ej med ändring i § 36. 
 
Rolf Wasteson yrkade, med instämmande av Louise Ollivier, Christine Lorne (C) och 
Mattias Qvarsell, att formuleringarna görs könsneutrala. ”Han/hon” ersätts med ”hen”. 
 
David Bergquist (SD) yrkade avslag på Rolf Wastesons ändringsyrkande. 
 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. Hon yrkade 
därutöver bifall till Rolf Wastesons ändringsyrkande. 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Mattias Qvarsells yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Monica Brohede Tellströms yrkande. 
 
Ordföranden ställde proposition på Rolf Wastesons yrkande mot David Bergquists yrkande 
och fann att David Bergquists yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. 
Vid voteringen avgavs 55 röster för Rolf Wastesons yrkande och 5 röster för David 
Bergquists yrkande. 1 ledamot avstod. Kommunfullmäktige hade således bifallit Rolf 
Wastesons yrkande.  
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 2 
 
- - - - - 
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§ 139 Dnr KFKS 2015/687-028 

Förmånscykel till Nacka kommuns anställda 
Motion den 19 oktober 2015 av Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att kommunstyrelsen som ett led i att erbjuda attraktiva 
förmåner till medarbetarna under våren 2016 kommer att ta ställning till ett förslag att 
upphandla en samarbetspartner som erbjuder kostnadsfri förmånsportal för en effektiv 
administration av exempelvis förmånscykel med bruttolöneavdrag. 
 
Motionen anses därmed bifallen. 
 

Ärende 
Motionären vill att kommunen erbjuder alla anställda en förmånscykel genom 
bruttolöneavdrag. Motionärens förslag bygger på mängdrabatt, att kommunen via 
gemensam upphandling kan teckna avtal om köp av olika cykelmodeller till lägre pris än 
vad en vanlig konsument kan erhålla i butik. Detta skulle bidra både till att nå de lokala 
miljömålen och till en förbättrad hälsa hos kommunens anställda. Kommunen skulle också 
bli en attraktivare arbetsgivare.  
Nacka kommuns medarbetarpolicy slår fast att konkurrenskraftiga anställningsvillkor ska 
erbjudas kommunens anställda. Kommunens anställda ska därför erbjudas än fler attraktiva 
förmåner. De förmåner som utreds under våren är exempelvis förmånscykel med 
bruttolöneavdrag och SL-årskort med nettolöneavdrag för alla anställda i kommunen, som 
ett led i att inspirera till smart hållbart resande.   
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 9 maj 2016 § 148 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 15 april 2016 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 maj 2016 § 148 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att kommunstyrelsen som ett led i att erbjuda attraktiva 
förmåner till medarbetarna under våren 2016 kommer att ta ställning till ett förslag att 
upphandla en samarbetspartner som erbjuder kostnadsfri förmånsportal för en effektiv 
administration av exempelvis förmånscykel med bruttolöneavdrag. 
Motionen anses därmed bifallen. 
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Yrkanden 
Sidney Holm (MP) yrkade, med instämmande av Mats Gerdau (M), Ella Tegsten (S) och 
Peter Zethraeus (M), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Sidney Holms yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Louise Ollivier (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet tycker det är utmärkt att kommunen vill införa en ”grön löneväxling” enligt 
intentionerna i motionens förslag, i syfte att nå de lokala miljömålen och en förbättrad 
hälsa hos kommunens anställda. Vi ser också positivt på att man utöver erbjudandet om 
förmånscykel även vill erbjuda SL-kort med nettolöneavdrag för alla medarbetare i ett led 
att inspirera alla medarbetare till ett mer smart hållbart resande.” 
 
- - - - - 
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§ 140 Dnr KFKS 2015/749-819 

Feriearbeten för alla ungdomar 16–18 år. 
Motion den 15 december 2015 av Rolf Wasteson (V) Camilla Carlberg (V) med flera 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen och noterar att Alliansens budgetalternativ 
innebär att resurserna för sommarjobb för ungdomar ökar från 3,0 till 3,8 miljoner kronor 
2016.   
 

Ärende 
Motionärerna yrkar att Nacka kommun vidtar åtgärder så att alla ungdomar mellan 16 och 
18 år erbjuds feriearbete under minst 3 veckor från år 2016 och framåt.  
 
Det är givetvis positivt om alla ungdomar som önskar feriearbeta också kan få ett feriejobb. 
Det ingår i arbets- och företagsnämndens uppdrag att på olika sätt stödja ungdomars 
inträde i arbetslivet. Motionens förslag skulle leda till ökade kostnader på 8,5 miljoner 
kronor, under förutsättning att kommunen behöver stå för samtliga merkostnader.  
 
Kommunfullmäktige bedömer att antalet kommunalt finansierade feriearbeten ligger på en 
lämplig nivå och det finns inte skäl till en utökning. Däremot kommer det fortsättsvis att 
vidtas åtgärder för att fler ungdomar ska erbjudas feriejobb av andra arbetsgivare.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 9 maj 2016 § 149 
Arbets- och företagsnämnden den 9 mars 2016 § 19 
Arbets- och företagsenheten den 15 februari 2016 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 maj 2016 § 149 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen och noterar att Alliansens budgetalternativ 
innebär att resurserna för sommarjobb för ungdomar ökar från 3,0 till 3,8 miljoner kronor 
2016.   
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Beslut i arbets- och företagsnämnden den 9 mars 2016 § 19 
Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut. 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen eftersom antalet feriearbeten som är 
finansierade av kommunen bedöms vara på en lämplig nivå.  
 

Yrkanden 
Lars Örback (V) yrkade, med instämmande av Efson Goitom (NL), Maria Raner (S), 
Camilla Carlberg (V), Louise Ollivier (MP) och Mikael Carlsson (NL), bifall till motionens 
förslag. 
 
Jan-Eric Jansson (KD) yrkade, med instämmande av Hans Peters (C), Monica Brohede 
Tellström (L) och Ylva Sandström (M), bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Jan-Eric Janssons yrkande mot Lars Örbacks yrkande 
och fann att Jan-Eric Janssons yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. 
Vid voteringen avgavs 40 röster för Jan-Eric Janssons yrkande och 21 röster för Lars 
Örbacks yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Jan-Eric Janssons yrkande.  
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 3 

Reservationer 
Rolf Wasteson reserverade sig för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp mot beslutet. 
 

Protokollsanteckningar 
Rolf Wasteson lät anteckna följande för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Många ungdomar söker i olika former sommarjobb: en del på egen hand, en del genom 
feriejobbmässan, en del direkt genom kommunen. Vänsterpartiet vill att alla som är 
intresserade ska kunna få tre veckors arbete under sommaren. Det är inte minst viktigt att 
utsatta grupper av ungdomar sätts i verksamhet.  
Alla sommarjobb är lika viktiga och kan i bästa fall leda till framtida fasta platser. För de 
ungdomar som inte får sommarjobb i det privata näringslivet är det en förutsättning att 
kommunen kan erbjuda det.  
Vi märker att våra tankar om vikten av sommarjobb stöds av de flesta partier dock med 
olika betoning om kommunens ansvar. I dag vill alliansmajoriteten inte bygga ut det helt 
utan har ökat kommunens åtagande så att bortåt 50% ges möjlighet (av de som söker). Vi 
tror inte heller som många andra att alla framöver kommer att vilja ha sysselsättning under 
sommaren.  
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Eftersom vår motion avslogs är vår förhoppning att den vilja som uttrycks manifesteras i 
en heltäckande lösning kommande år. Särskilt viktigt är det att bevaka att några inte faller 
mellan stolarna.” 
 
Monica Brohede Tellström lät anteckna följande för Liberalernas fullmäktigegrupp. 
 
”Liberalerna anser inte att kommunen ska erbjuda feriejobb till alla ungdomar. Men, det 
vore bra ifall en större andel ungdomar kunde få ett sommarjobb. Nacka borde titta på 
alternativ med t ex en feriejobbs-check som kan finansiera en del av ett feriejobb. Rätt 
upplagt, skulle kommunen då kunna hjälpa fler ungdomar till sommarjobb, inte bara i 
kommunens regi. Många småföretagare tvekar att ta in personal under sommaren då de har 
en pressad ekonomi. Värmdö kommuns modell borde utvärderas.” 
 
Khashayar Farmanbar (S) lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Nackas unga medborgare blir bättre rustade för livet genom tidig kontakt med arbetslivet. 
Möjlighet till sommarjobb är viktig för självkänslan, för kontakten med arbetsmarknaden 
och för framtida karriär. Vi socialdemokrater har under många år drivit och visat på 
finansiering för att ge alla Nackas ungdomar mellan 16 och 18 år möjlighet till feriearbete 
genom en feriejobbscheck eller sommarjobbscheck. Det är en modell som bygger på 
samarbete med Nackas näringsliv där kommunen är med och tillsammans med näringslivet 
finansierar möjligheten till sommarjobb. Moderatmajoriteten konsekvent har avslagit alla 
ungdomarnas möjlighet till sommarjobb. Denna motion lyfter på ett positivt sätt fram 
vikten av att sommarjobb och vi ställer oss positiva till motionen.” 
 
Louise Ollivier lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet ser det som oerhört viktigt att kommunen arbetar aktivt för att ge ungdomar i 
kommunen möjlighet till feriearbete. Arbete under ferierna ger värdefull erfarenhet, 
kontakter och kunskap om arbetslivet som annars inte ges till kommunens ungdomar. 
Eftersom möjligheten till PRAO tagits bort för Nackas skolor, så blir denna möjlighet till 
att prova arbetslivet än mer viktig för att stötta våra ungdomar in i arbetslivet och 
underlätta valet för framtida val av studier (se interpellation ställd av Magnus Söderström 
(mp) till KF den 14 mars 2016). Miljöpartiet valde dessutom i samband med vår egen 
budget för 2016 att skjuta till ytterligare medel till feriearbeten för ungdomar.” 
 
Mikael Carlsson lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”Nackalistan kan inte bifalla motionen hela vägen eftersom kostnaden för att alla 
ungdomar ska få arbete under sommaren är mycket hög och ofinansierad i NL:s budget. 
Motionen är välkommen på så sätt att det i hög grad behövs betydligt fler 
feriearbetsplatser, inte minst med tanke på att så få ungdomar nu inte får prao-platser i 
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Nacka. Kontakten med yrkeslivet är viktigt men Nackalistan väljer ändå att tillstyrka 
tjänsteförslaget eftersom budgeten för motionen inte är beräknad och troligen på en alltför 
hög nivå.”  
 
Hans Peters lät anteckna följande för Centerpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Det är bra att alliansen avsatt ökade resurser till kommunala feriearbeten inom Nacka 
kommun för ungdomar i åldern 16-18 år. Det är ett bra sätt för ungdomar att få inblick i 
och kännedom om arbetslivet och skaffa sig viktiga erfarenheter. Centerpartiet ser gärna att 
resurserna till feriearbeten ökar framöver.” 
 
Jan-Eric Jansson lät anteckna följande för Kristdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Kristdemokraterna tycker att det är viktigt med sommarjobb, att vi framgent utvecklar 
erbjudandet till Nackas ungdomar. Det har visat sig många gånger att sommarjobbet varit 
avgörande i val av karriär. 
Men det är fortfarande så att Vänsterpartiets förslag inte är finansierat. Det saknas 5,7 
miljoner i deras budgetförslag för att erbjudandet ska kunna omsättas i verkliga 
sommarjobb. Det gäller också Socialdemokraternas förslag, där det saknas 4 miljoner. 
Miljöpartiet saknar 7,7 miljoner och Nackalistan saknar 6,7 miljoner i sina egna 
budgetförslag. 
När vi i kommande budget återkommer med förslag, menar vi allvar och det kommer då 
vara finansierat. Vi kommer inte utlova att andra, t ex privata företag, ska stå för notan utan 
att vara tillfrågade. Däremot kommer vi att uppmuntra och utmana företag att för sitt eget 
behov av framtida kompetens se fördelen med att vara med och erbjuda sommarjobb, t.ex 
på en förstajobbetmässa.” 
 
- - - - - 
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§ 141 Dnr KFKS 2015/741-816 

Utveckling av fritidsgårdarna  
Motion den 16 november 2015 av Rolf Wasteson, Camilla Carlberg och Birgit Hansson (V) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen avseende öppethållande eftersom 
bedömningen är att antalet öppna timmar på fritidsgårdarna är rimliga. 
 
Beträffande förslaget om HBTQ-certifiering konstateras att fritidsgårdarna har i uppdrag 
att vara mötesplatser för ungdomar med olika bakgrund och identitet, i vilket arbetet med 
HBTQ-frågor ingår. Kommunens mångfaldskommitté har i uppdrag att arbeta med dessa 
frågor brett inom kommunens verksamheter. Formerna för hur arbetet bedrivs kan variera 
utifrån varje verksamhets och enhets specifika omständigheter, där den föreslagna 
certifieringen kan vara en modell. Beslutet om formerna för detta arbete vilar på respektive 
verksamhet.  
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget om att införa fältassistenter och noterar att funktionen 
finns i verksamheten ”Polarna Nacka”. 
 
Motionen anses därmed färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Fritidsgårdsverksamhetens innehåll utgår från riktlinjer som fritidsnämnden har fastställt. I 
riktlinjerna anges bland annat hur fritidsgårdarna ska vara öppna. Beslutade öppethållande 
bedöms rimligt och tillräckligt. I riktlinjerna anges också att alla ungdomar oavsett kön, 
etnisk bakgrund, politisk åsikt eller religiös tro ska kunna mötas på lika villkor. Detta 
omfattar även unga med annan könsidentitet. Om en enskild fritidsgård ändå vill HBTQ-
certifiera sin verksamhet på egen hand, som en del hur utför sitt uppdrag, så finns den 
möjligheten. Ett sådant beslut får fattas av respektive utförare. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 9 maj 2016 § 150 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 16 mars 2016 
Protokollsutdrag fritidsnämnden den 18 februari 2016, § 6 
Motion 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 maj 2016 § 150 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  

1. Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen avseende öppethållande och 
HBT-certifiering eftersom  

a. antalet öppna timmar på fritidsgårdarna är rimliga 
b. fritidsgårdarna redan har i uppdrag att vara mötesplatser för ungdomar med 

olika bakgrund och identitet 
2. Kommunfullmäktige avslår förslaget om att införa fältassistenter och noterar att 

funktionen finns i verksamheten ”Polarna Nacka”. 

Beslut i fritidsnämnden den 18 februari 2016 § 6 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen avseende öppethållande eftersom 
bedömningen är att antalet öppna timmar på fritidsgårdarna är rimliga.  
Fritidsnämnden beslutade att inte ta ställning i frågan om fältassistenter då nämnden anser 
att denna fråga inte ingår i fritidsnämndens kompetensområde. 
Beträffande förslaget om HBTQ-certifiering konstaterade fritidsnämnden att 
fritidsgårdarna har i uppdrag att vara mötesplatser för ungdomar med olika bakgrund och 
identitet, i vilket arbetet med HBTQ-frågor ingår. Kommunens Mångfaldskommitté har i 
uppdrag att arbeta med dessa frågor brett inom kommunens verksamheter. Formerna för 
hur arbetet bedrivs kan variera utifrån varje verksamhets och enhets specifika 
omständigheter, där den föreslagna certifieringen kan vara en modell. Beslutet om 
formerna för detta arbete vilar på respektive verksamhet. Motionen anses därmed 
färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Camilla Carlberg (V) yrkade, med instämmande av Ninni Lindberg (MP), Martin 
Hellströmer (S) och Lars Örback (V), bifall till förslagen i motionen. 
 
Bosse Ståldal (NL) instämde i Camilla Carlbergs yrkande gällande att fältassistenter 
återinförs i kommunen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade, med instämmande av Louise Granath (L) och Richard Wendt 
(M), följande förslag till beslut. 
 
”Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen avseende öppethållande eftersom 
bedömningen är att antalet öppna timmar på fritidsgårdarna är rimliga. 
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Beträffande förslaget om HBTQ-certifiering konstateras att fritidsgårdarna har i uppdrag 
att vara mötesplatser för ungdomar med olika bakgrund och identitet, i vilket arbetet med 
HBTQ-frågor ingår. Kommunens mångfaldskommitté har i uppdrag att arbeta med dessa 
frågor brett inom kommunens verksamheter. Formerna för hur arbetet bedrivs kan variera 
utifrån varje verksamhets och enhets specifika omständigheter, där den föreslagna 
certifieringen kan vara en modell. Beslutet om formerna för detta arbete vilar på respektive 
verksamhet.  
 
Kommunfullmäktige avslår förslaget om att införa fältassistenter och noterar att funktionen 
finns i verksamheten ”Polarna Nacka”. 
 
Motionen anses därmed färdigbehandlad.” 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Camilla Carlbergs yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Mats Gerdaus yrkande. 
 

Reservationer 
Camilla Carlberg reserverade sig för Vänsterpartiets fullmäktigegrupp mot beslutet och 
ingav följande. 
 
”Kommunen är inte särskilt bra på att bedriva förebyggande arbete för ungdomar. En stor 
del i misslyckandet beror enligt oss i Vänsterpartiet på det stuprörstänk som finns. 
Socialnämnden ska göra sitt, Fritidsnämnden sitt och så vidare. I ett arbete att utveckla 
fritidsgårdarna är ett samarbete och en samsyn absolut nödvändig. Det är oerhört viktigt att 
fånga upp ungdomar i tid så att de inte hamnar i kriminalitet och drogmissbruk – en 
självklarhet. Vi menar att detta är ogörligt om det inte finns ett kontaktnät av utbildade 
vuxna som känner ungdomarna och som har kontakt med andra instanser som skola, 
kulturhus, idrottsföreningar, socialtjänst och så vidare.”  
 

Protokollsanteckningar 
Louise Ollivier lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet ser det som oerhört viktigt med fortsatt utveckling av fritidsgårdarna i 
kommunen och det arbetet som sker i att möta kommunens ungdomar. Vi ser oerhört 
positivt på att denna motion lyfts och påföljande dialog i det viktiga förebyggande 
folkhälsoarbetet. Vi ser vidare fram emot en fortsatt dialog kring förutsättningar för 
utvecklat möte med våra ungdomar vid kommande budgetdiskussioner.” 
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Louise Granath lät anteckna följande för Liberalernas fullmäktigegrupp. 
 
”Denna motion, särskilt punkten om HBTQ-certifiering, borde även ha beretts av 
mångfaldskommittén. 
Liberalerna tycker att intentionerna i motionen är bra. Det är väldigt viktigt att alla barn, 
oavsett sexuell läggning och könsidentitet, kan känna sig välkomna och trivas på 
fritidsgårdarna. RFSL:s HBTQ-certifiering är ett av flera sätt att höja kompetensen hos 
personalen, och vi ser gärna att fritidsgårdarna genomgår denna eller andra utbildningar. Vi 
tror dock att valet av metod för kompetensutveckling inte bör göras av 
kommunfullmäktige utan av den enskilda verksamheten. Mångfaldskommittén har som en 
del av sitt ansvarsområde att bevaka hur kommunens olika verksamheter arbetar med dessa 
frågor, och de tittar på olika alternativa former för att höja HBTQ -kompetensen.” 
 
- - - - - 
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§ 142 Dnr KFKS 2015/748-822 

Tillgänglighet till det nya badhuset i Saltsjöbaden 
Motion den 16 november 2015 av Erik Svanfeldt, Zakia Mirza, Majvie Swärd och Ella 
Tegsten (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen.  
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Ärende 
Motionärerna har lämnat förslag om att den nya simhallen i Saltsjöbaden ska inrymma ett 
gemensamt omklädningsrum med dusch och omklädningsrum för funktionshindrade samt 
att det görs ett sluttande golv så man lätt kan gå ner i vattnet.  
 
Fritidsnämndens beslut den 18 februari 2016 innebär att den nya simhallen ska utformas så 
att samtliga lokaler och funktioner ska vara tillgänglighetsanpassade för att kunna fungera 
för personer med olika funktionsnedsättning enligt gällande regelverk. 
 
Därmed pågår redan ett arbete som uppfyller intentionerna bakom förslagen i motionen. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 9 maj 2016 § 151 
Fritidsnämnden den 17 mars 2016 § 16 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 29 februari 2016 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 maj 2016 § 151 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslut i fritidsnämnden den 18 februari 2016 § 6 
Fritidsnämnden föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
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Kommunfullmäktige noterar att det redan pågår ett arbete som uppfyller intentionerna 
bakom förslagen i motionen. Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Richard Wendt (M) yrkade, med instämmande av Erik Svanfeldt (S) och Lydia Liu (KD), 
bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med Richard Wendts yrkande. 
 
- - - - - 
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§ 143 Dnr KFKS 2015/849-712 

Miljöcertifiering av Nackas förskolor 
Motion 14 december 2015 från Sidney Holm och Lisskulla Zayane (MP)  

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att förebyggande miljöarbete regleras i läroplanen för 
förskolan och att det är upp till professionen att avgöra hur man bäst når de olika målen. 
Vidare konstateras att arbetet med kommunens miljöprogram årligen ska följas upp av 
kommunstyrelsen och där kommer flera aspekter som berör förskolorna att finnas med 
samt att miljöarbetet vid förskolorna ska fortsätta utvecklas. Motionen föranleder därför 
ingen ytterligare åtgärd.  
 

Ärende 
Förebyggande miljöarbete är ett område som redan säkerställs och regleras av förskolans 
läroplan och att det är upp till professionen att avgöra hur man bäst når de olika målen. Ett 
arbete att särskilt premiera just förebyggande miljöarbete framför de andra delarna i 
läroplanen kan ge felaktiga signaler om hur förskolorna ska prioritera sitt arbete. Arbetet 
med certifiering riskerar att begränsa förskolornas ansvarstagande för det förebyggande 
miljöarbetet och medföra en administration som inte tillför det arbetet ett värde 
motsvarande insatserna. Kommunfullmäktige har antagit ett miljöprogram som anger 
kommunens övergripande inriktning på allt miljöarbete, så även förskolornas. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 9 maj 2016 § 152 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 16 mars 2016 
Protokollsutdrag utbildningsnämnden den 11 februari 2016 § 9 
Utdrag ur läroplan för förskolan (Lpfö-10)  
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 maj 2016 § 152 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen eftersom förebyggande miljöarbete 
regleras av förskolans läroplan. En modell med certifiering kan medföra en för förskolorna 
begränsande styrning av hur de uppfyller det uppdraget. 
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Beslut i utbildningsnämnden den 11 februari 2016 § 9 
Utbildningsnämnden föreslog att kommunfullmäktige avslår motionen ”Miljöcertifiering av 
Nackas förskolor” av Sidney Holm (MP) och Lisskulla Zayane (MP). 
 

Yrkanden 
Lisskulla Zayane (MP) yrkade, med instämmande av Sidney Holm (MP) och Espen Bjordal 
(S) och Camilla Carlberg (V), bifall till förslaget i motionen. 
 
Tobias Nässén (M) yrkade, med instämmande av Peter Zethraeus (M) och Hans Peters (C), 
bifall följande förslag till beslut. 
 
”Kommunfullmäktige noterar att förebyggande miljöarbete regleras i läroplanen för 
förskolan och att det är upp till professionen att avgöra hur man bäst når de olika målen. 
Vidare konstateras att arbetet med kommunens miljöprogram årligen ska följas upp av 
kommunstyrelsen och där kommer flera aspekter som berör förskolorna att finnas med 
samt att miljöarbetet vid förskolorna ska fortsätta utvecklas. Motionen föranleder därför 
ingen ytterligare åtgärd.” 
 

Beslutsgång 
Med avslag på Lisskulla Zayanes yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Tobias Nässéns yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Louise Ollivier (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Beredningen av den här motionen signalerar ett totalt ointresse för politiska idéer som går 
ut på att uppmuntra förskolor som vill genomföra konkreta satsningar på sin verksamhet 
utifrån aspekter av läroplansuppdraget. Enligt resonemanget i tjänsteskrivelsen klarar inte 
förskolan av att både jobba med de andra delarna av läroplanen om vi politiker uppmuntrar 
förskolorna till att miljöcertifiera sig. 
Vi vet att förskolorna i Nacka är professionella nog att kunna tolka uppdraget som det är 
beskrivet i läroplanen på ett sätt som gör att man inte ställer de olika perspektiven emot 
varandra. Om vi som kommun signalerar att det är positivt att förskolorna engagerar sig 
och jobbar mer konkret med hållbar utveckling genom en certifiering, tror vi att vi får ännu 
bättre förskolor än idag. Vi tror inte på det som framförs i tjänsteskrivelsen att det skulle 
leda till nedprioritering av andra delar av uppdraget. 
Beslutet att miljöcertifiera en förskola eller inte ligger alltid hos den enskilda huvudmannen 
och det är inte en piska utan en morot vi föreslår. Vi hade en förhoppning av att 
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kommunfullmäktiges ledamöter skulle vara kloka nog att tycka det är bra om fler förskolor 
uppmuntras till att miljöcertifiera sig och bifaller vår motion men tyvärr blev så inte fallet.” 
 
Christina Ståldal (NL) lät anteckna följande för Nackalistans fullmäktigegrupp. 
 
”En miljöcertifiering av Nackas förskolor med en morot som stimulans till detta vill 
Miljöpartiet ha för att förbättra miljöarbetet. Helt klart kan denna miljöcertifiering vara en 
välkommen struktur och hjälp till förskolorna i detta arbete. Mer tveksamt är det med den 
föreslagna moroten. Den verktygslåda och stimulans till miljöarbete som kommunen och 
staten erbjuder är bra och viktiga och det pågår ett bra miljöarbete enligt läroplan och 
kommunens mål på många förskolor. Nackalistan anser att en certifiering kan vara 
ytterligare en stimulans och hjälp men inte att det nödvändigtvis behöver kombineras med 
en slags stimulansmorot. Vi tror att miljöarbetet och utmärkelsen i sig är tillräcklig.” 
 
- - - - - 
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§ 144 Dnr KFKS 2015/851-773 

Den psykiska hälsan hos äldre 
Motion den 14 december 2015 till kommunfullmäktige av Ninni Lindberg (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att Nacka kommun har kännedom om äldres psykiska ohälsa 
generellt samt har en åtgärdsplan för hur personal bättre ska uppmärksamma och minska 
psykisk ohälsa hos enskilda äldre i kontakt med vård och omsorg i Nacka kommun. 
 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Ärende 
Motionären har föreslagit att Nacka kommun startar en utredning om psykisk hälsa för 
äldre och sätter in förebyggande åtgärder för att minska äldres depression och rädslor. I 
motionen påtalas att forskning visar att den psykiska ohälsan hos den äldre delen av 
befolkningen ökar samt att depressioner relaterade till livssituation hos äldre ökar. Höjs 
livskvaliteten minskar psykisk ohälsa hos de äldre.  
 
Nacka kommun har kännedom om äldres psykiska ohälsa generellt samt har en åtgärdsplan 
för hur personal bättre ska uppmärksamma och minska psykisk ohälsa hos enskilda äldre i 
kontakt med vård och omsorg i Nacka kommun. 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 9 maj 2016 § 154 
Äldrenämnden den 16 mars 2016 § 27 
Äldreenhetens tjänsteskrivelse den 25 februari 2016 
Motion 
 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 maj 2016 § 154 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att Nacka kommun har kännedom om äldres psykiska ohälsa 
generellt samt har en åtgärdsplan för hur personal bättre ska uppmärksamma och minska 
psykisk ohälsa hos enskilda äldre i kontakt med vård och omsorg i Nacka kommun. 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 

Beslut i äldrenämnden den 16 mars 2016 § 27 
Äldrenämnden föreslog kommunfullmäktige att fatta följande beslut: 
Kommunfullmäktige noterar att Nacka kommun har kännedom om äldres psykiska ohälsa 
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generellt samt har en åtgärdsplan för hur personal bättre ska uppmärksamma och minska 
psykisk ohälsa hos enskilda äldre i kontakt med vård och omsorg i Nacka kommun. 
Motionen är med detta färdigbehandlad. 
 

Yrkanden 
Ninni Lindberg (MP) yrkade, med instämmande av Christina Ståldal (NL), bifall till 
förslagen i motionen. 
 
Monica Brohede Tellström (L) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Monica Brohede Tellströms yrkande mot Ninni 
Lindbergs yrkande och fann att Monica Brohede Tellströms yrkande hade bifallits. 
Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 47 röster för Monica Brohede 
Tellströms yrkande och 13 röster för Ninni Lindbergs yrkande. 1 ledamot var frånvarande. 
Kommunfullmäktige hade således bifallit Monica Brohede Tellströms yrkande.  
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 4 
 
- - - - - 
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§ 145 Dnr KFKS 2016/74-029 

Inrättande av arbetsmiljöråd i Nacka 
Motion den 1 februari 2016 av Khashayar Farmanbar, Espen Bjordal, Maria Raner, Majvie 
Swärd och Ella Tegsten (S) 

Beslut 
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att skapa ett arbetsmiljöråd i Nacka 
kommun, då förslaget inte är förenligt med kommunens samverkanssystem. Kommunen 
har ett samverkansavtal med personalorganisationerna som definierar hur chefer, 
skyddsombud och andra medarbetare samverkar för att skapa goda arbetsförutsättningar.   
 

Ärende 
Motionärerna har lämnat ett förslag om att inrätta ett samrådsorgan, Arbetsmiljöråd/ 
Arbetsmiljökommitté där förtroendevalda och företrädare för personalorganisationerna, 
tillsammans bevakar att arbetsmiljöaspekterna tillgodoses vid större förändringar, följer de 
åtgärder som görs för att förbättra arbetsmiljön i kommunen, följer upp de insatser som 
gjorts och vid behov föreslår förbättringar. Motionärerna vill stärka insatserna för att 
Nacka kommun som arbetsgivare skall erbjuda en attraktiv arbetsmiljö.  
Kommunfullmäktige avslår förslaget då det inte är förenligt med kommunens 
samverkanssystem där ett samverkansavtal med facken definierar hur chefer, skyddsombud 
och andra medarbetare samverkar för att skapa goda arbetsförutsättningar. Inom ramen för 
samverkanssystemet och det systematiska arbetsmiljöarbetet är det ytterst stadsdirektören 
som samverkar med fackliga företrädare vid större förändringar.  
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 9 maj 2016 § 155 
Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 15 april 2016 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 maj 2016 § 155 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige avslår förslaget i motionen om att skapa ett arbetsmiljöråd i Nacka 
kommun, då förslaget inte är förenligt med kommunens samverkanssystem. Kommunen 
har ett samverkansavtal med personalorganisationerna som definierar hur chefer, 
skyddsombud och andra medarbetare samverkar för att skapa goda arbetsförutsättningar.   
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Yrkanden 
Khashayar Farmanbar (S) yrkade, med instämmande av Bosse Ståldal (NL), bifall till 
förslaget i motionen. 
 
Mats Gerdau (M) yrkade bifall till kommunstyrelsens förslag. 
 

Beslutsgång 
Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande mot Khashayar Farmanbars 
yrkande och fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 
verkställdes. Vid voteringen avgavs 43 röster för Mats Gerdaus yrkande och 18 röster för 
Khashayar Farmanbars yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Mats Gerdaus 
yrkande.  
Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

 Voteringslista 5 
 

Protokollsanteckning 
Khashayar Farmanbar lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp. 
 
”Kommunen är Nackas största arbetsgivare. Vi Socialdemokrater är oerhört måna och 
engagerade i att kommunens anställda har god arbetsmiljö. Det är en viktig del av vårt 
ansvar som kommunens största arbetsgivare. För att få till en god arbetsmiljö är vi lika 
måna om att beakta principerna som bygger på den svenska modellen om att ge 
arbetsmarknadens parter, dvs arbetsgivare och arbetstagare att komma överens. För att 
kunna skapa jämnstarka parter krävs därför hög facklig anslutningsgrad och ett regelverk 
som medger samtal och inflytande för arbetstagarna. Detta är en av de komponenterna 
som har byggt upp svenska modellen. En annan viktig princip är principen om gott 
ledarskap. I detta fall innebär det att ge möjligheter och avkräva ansvar för god arbetsmiljö 
av våra arbetsgivarrepresentanter. Kommunstyrelsen har det yttersta arbetsgivaransvaret 
och behöver naturligtvis vara positivt medverkande i det arbetet. Ett arbetsmiljöråd skulle 
ge möjlighet till god och värdefull samtal och bidra med potential för stor 
arbetsmiljöförbättring.” 
 
- - - - - 
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§ 146 Dnr KFKS 2016/192-1 

Information om giftfria produkter 
Motion den 14 mars 2016 av Desha Svenneborg och Sidney Holm (MP) 

Beslut 
Kommunfullmäktige noterar att kommunen redan bedriver ett arbete i linje med 
motionens intention och motionen anses därmed bifallen.  

Ärende 
Motionärerna föreslår i en motion att kommunen informerar om rättigheten att som 
konsument få veta om en vara innehåller särskilt skadliga ämnen eller inte, via webben, en 
digital broschyr och en ”talong” som medborgarna kan skriva ut och använda sig av. Detta 
för att bidra till kommunens mål om en Giftfri miljö. 
 
Nackas nya miljöprogram som antogs av kommunfullmäktige i mars 2016 poängterar 
vikten av att alla aktörer i samhället samverkar för att nå miljömålen. Att kommunen 
underlättar för medborgarna att använda sin konsumentmakt för att också bidra till målet 
giftfri miljö ligger helt i linje med miljöprogrammets intentioner. Kommunen har redan ett 
arbete i linje med motionens intention och därför noteras att det inte ska föranleda några 
ytterligare åtgärder. 
 

Handlingar i ärendet 
Kommunstyrelsen den 9 maj 2016 § 153 
Miljöenhetens tjänsteskrivelse den 12 april 2016 
Motion 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 9 maj 2016 § 153 
Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
Kommunfullmäktige noterar att kommunen redan bedriver ett arbete i linje med 
motionens intention och motionen anses därmed bifallen.  
 

Yrkanden 
Desha Svenneborg (MP) yrkade, med instämmande av Peter Zethraeus (M), bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 
 
David Bergquist (SD) yrkade att motionen skulle vara besvarad i stället för bifallen. 
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Beslutsgång 
Med avslag på David Bergquists yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med 
Desha Svenneborgs yrkande. 
 

Protokollsanteckningar 
Louise Ollivier (MP) lät anteckna följande för Miljöpartiets fullmäktigegrupp. 
 
”Miljöpartiet tackar för en snabbt behandlad motion och ser mycket positivt på att 
kommunen ämnar arbeta för att informera medborgare om deras rättigheter som 
konsumenter i linje med vad andra kommuner redan gör och motionens intention. Att 
motionen är bifallen hoppas vi betyder att dess konkreta förslag kommer att genomföras 
och att den nya hemsidan som snart lanseras kommer att vara uppdaterad med tydlig, 
tillgänglig och adekvat information i ämnet. Idag saknas informationen och det lilla som 
står är ganska väl undangömt, kortfattat och otydligt. 
 
Det är svårt att som konsument veta innehållet i produkter och av erfarenhet möts frågor 
om ex hormonstörande ämnen ofta med motfrågor och frågetecken från butikspersonalen. 
Om vi blir fler som frågar och ifrågasätter skulle frågorna kännas igen i butikerna som i sin 
tur skulle kunna sätta press på producenterna. För ju fler som gör det – desto större 
uppmärksamhet får frågan och tillsammans kan vi sätta press på hela produktionskedjan. 
Allt enligt tanken om att agera lokalt och påverka globalt. 
 
Att som kommun informera visar att vi bryr oss och att vi även tar våra egna miljömål på 
allvar. Det är ett litet steg och en del av det giftfria samhälle Miljöpartiet skulle vilja se 
https://mpnacka.com/2016/04/01/ar-du-giftfri-lilla-van/. Sedan återstår det där med att 
du blir vad du äter och om hur vi måste ställa krav på innehållet i maten. Och där fortsätter 
vi att trycka på för förändring! https://mpnacka.com/2016/03/04/kor-och-elefanter-
hindrar-utvecklingen-i-nacka/ samt 
https://mpnacka.com/2015/09/24/en-giftfri-vardag-ar-ekologisk/.” 
 
- - - - - 
  



 
51 (65) 

 23 maj 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 147 Dnr KFKS 2016/318 

Stöd till sommarlovsaktiviteter 
Interpellation den 18 april 2016 av Camilla Carlberg (V) till fritidsnämndens ordförande 

Beslut 
Interpellationen anses besvarad. 
 

Handlingar i ärendet 
Svar 
Interpellation 
 
 
- - - - - 
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§ 148   

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
 
Svar från kommunfullmäktiges ordförande den 18 maj 2016 till Nackalistan angående 
ersättning för deltidsengagerade förtroendevalda i Nacka. 
 
- - - - - 
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§ 149 

Anmälningar från revisorerna 
 
Samordningsförbundet Välfärd i Nackas årsredovisning 
Granskning Samordningsförbundet i Välfärd i Nacka av EY 
Revisionsskrivelse  
 
- - - - - 
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§ 150 Dnr KFKS 2016/445 

Handlingsplan mot extremism 
Motion den 23 maj 2016 av Bosse Ståldal, Mikael Carlsson med flera (NL) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 151 Dnr KFKS 2016/447 

Kulturkurser för nyanlända 
Motion den 23 maj 2016 av Camilla Carlberg, Rolf Wasteson och Lars Örback (V) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 152 Dnr KFKS 2016/430 

Satsning på solenergi 
Motion den 23 maj 2016 av Sidney Holm (MP) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 153 Dnr KFKS 2016/454 

Klimatanpassningsplan 
Motion den 23 maj 2016 av Roger Bydler (MP) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 154 Dnr KFKS 2016/442 

Klädotek för ungdomar i Nacka 
Motion den 23 maj 2016 av Martin Hellströmer, Ella Tegsten med flera (S) 
 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 155 Dnr KFKS 2016/443 

Stöd till föreningar med verksamhet för nyanlända 
Motion den 23 maj 2016 av Martin Hellströmer, Majvie Swärd med flera (S) 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 156 Dnr KFKS 2016/444 

Utvecklingsplan för ridsporten 
Motion den 23 maj 2016 av Martin Hellströmer, Ella Tegsten med flera (S) 

Handlingar i ärendet 
Motion  
 
Sedan motionen föredragits beslutade fullmäktige remittera den till kommunstyrelsen för 
beredning. 
 
- - - - - 
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§ 157 Dnr KFKS 2016/433 

Gode män i Nacka 
Interpellation den 23 maj 2016 av Eric Myrin (SD) 
 
Eric Myrin anhöll om att till överförmyndarnämndens ordförande framställa följande 
upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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§ 158 Dnr KFKS 2016/446 

Ekosystemtjänster 
Interpellation den 23 maj 2016 av Roger Bydler (MP) 
 
Roger Bydler anhöll om att till miljö- och stadsbyggnadsnämndens ordförande framställa 
följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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§ 159 Dnr KFKS 2016/431 

Användarinformation på kommunens hemsida 
Interpellation den 23 maj 2016 av Louise Ollivier (MP) 
 
Magnus Söderström anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande framställa följande 
upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
  



 
64 (65) 

 23 maj 2016 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 160 Dnr KFKS 2016/439 

Näringslivsstrategi 
Interpellation den 23 maj 2016 av Louise Ollivier och Roger Bydler (MP) 
 
Louise Ollivier och Roger Bydler anhöll om att till kommunstyrelsens ordförande 
framställa följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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§ 161 Dnr KFKS 2016/441 

Finansiering, ägande och upplåtelseformer för simhallar 
Interpellation den 23 maj 2016 av Martin Hellströmer, Ella Tegsten och Khashayar 
Farmanbar (S) 
 
Martin Hellströmer, Ella Tegsten och Khashayar Farmanbar anhöll om att till 
fritidsnämndens ordförande framställa följande upplästa interpellation. 
 

Handlingar i ärendet 
Interpellation  
 
Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 
besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
 


